
 

M Ě S T O   J I L E M N I C E 
 

 
H O V O R Y   S   O B Č A N Y aneb kulatý stůl na téma: 

„Program regenerace panelového sídliště Spořilov“ 

 
19. března 2007 proběhl v zasedací místnosti MěÚ v Jilemnici jeden 
z dalších kulatých stolů, tentokrát na téma „Program regenerace 
panelového sídliště Spořilov“. Diskuze k panelovému sídlišti Spořilov se 
zúčastnilo 10 občanů Jilemnice a 3 zaměstnanci MěÚ Jilemnice.  
 
Úvodem všechny přítomné přivítala místostarostka ing. Jana Čechová, poté se slova 
ujal ing. Martin Šnorbert, vedoucí odboru rozvoje a místního hospodářství, který 
v krátkosti představil historii projektu Regenerace panelového sídliště Spořilov.  
Regenerace sídliště Spořilov je dlouhodobým projektem, který je rozdělen na etapy 
až do r. 2011, v r. 2007 bude Město Jilemnice podávat žádost na VI. etapu do 
programu MMR – Program podpory bydlení; Regenerace panelových sídlišť. 
Prozatím bylo Město v žádostech o dotaci úspěšné třikrát - v r. 2002, 2005 a 2006.  
Projekt VI. etapy regenerace počítá s opravou vnitrobloku u domů čp. 1 201, 1 206, 
1 207 a 1 213. Investice půjde do oprav chodníků, laviček, výsadby zeleně, vytvoření 
květinového záhonu a hřiště sportovnějšího charakteru pro věkovou kategorii 3 – 12 
let. Projekt počítá s vytvořením 10 nových parkovacích míst a 1 parkovacího místa 
pro osobu se ZTP. Zároveň je navrhováno dokončení poslední etapy bezkanálového 
vedení topení a TUV. Záměrem místního občanského sdružení je vytvoření 
šachovnice v prostorách sídliště.  
Z diskuze občanů vyplynuly následující problémy sídliště Spořilov a jejich možná 
řešení: 

- horní parkoviště není hlídané a často zde dochází k poškozování 
automobilů 

o Z tohoto důvodu je parkoviště nevyužívané, nabízí se několik možností, 
jak problém vyřešit: 

 rezervace parkovacích míst, oplocení parkoviště a uzavření 
závorou, 

 výstavba garážového stání, které však sníží počet parkovacích 
míst, 

 umístění kamerového systému. 
- neoprávněné stání ve Weissově ulici 

o Automobily stojí po obou stranách ulice a popelářský vůz nemůže 
v úterý ráno projet, v zimním období se jedná o nemožnost zajištění 
sjízdnosti komunikace: 

 propůjčení mobilní značky zákaz stání s dodatkovou tabulkou 
platí pro úterý (takto je vyřešeno v Ambrožově ulici), 

 spolupráce s Městskou policií. 
 
 



 
- správa nového hřiště 

o Hřiště bude osvětlené, pravděpodobně se bude muset nějakým 
způsobem oplotit a zabezpečit. Prozatím je předjednáno u hasičů, že 
klíče od hlavní branky budou u nich na základně. 

- údržba nově vzniklých ploch 
o Je zapotřebí součinnost obyvatel sídliště. Ve starší části sídliště dva 

domy obhospodařují nově vzniklé a upravené plochy. Město jim 
vybudovalo nové chodníky, dětský koutek, pergoly pro možnost sušení 
prádla a obyvatelé se na oplátku starají o zeleň a pořádek kolem domu.  

- nedostatek parkovacích míst v Ambrožově ulici 
o Zvýšení počtu parkovacích míst by přineslo problémy, které by většině 

obyvatel vadily – hlučnost, prašnost, výfukové zplodiny. V případě, že 
obyvatelé budou mít zájem tento problém řešit, je možné je oslovit a 
začít to řešit. V rámci regenerace sídliště je vytipováno místo, kde by 
bylo možné postavit hromadné nadzemní garáže. 

- odpadové hospodářství – kontejnery v prostorách sídliště  
o Postavené přístřešky nad kontejnery pro TKO byly občany 

akceptovány, proto by bylo vhodné v této praxi pokračovat. Ing. 
Šnorbert vysvětlil, že s novým stavebním zákonem stavba přístřešků 
nad TKO podléhá správnímu řízení a z tohoto důvodu se pro letošní rok 
nebudou přístřešky realizovat, pro příští rok se počítá s pokračováním 
jejich výstavby.  

o Zúčastnění vyslovili impuls pro přistavení samostatných kontejnerů  na 
tetra-paky (někomu nevyhovuje shromažďovat do pytlů). Možnost 
přistavení samostatných kontejnerů bude prověřena.       

- separace odpadů nejen na sídlišti Spořilov, ale i ve městě 
o Ze strany občanů zazněl apel na důslednější dohled nad separací 

odpadů a vytvoření vhodnějších podmínek (viz kontejnery na nápojové 
kartony tetra-pack) a zahuštění hnízd pro separovaný sběr.  

- etapizace regenerace sídliště 
o Obyvatelé domů u nichž ještě nebyly plochy sanovány se zajímali, zda 

je  „jejich“ území ve výhledu na příští etapy. Záměrem je regenerovat 
celou plochu sídliště (jedná se jen o otázku dostatečných finančních 
zdrojů). Zároveň bylo dohodnuto, že město bude lépe informovat o 
připravovaných a plánovaných investicích nejen v prostoru sídliště. 

- pergoly na sídlišti Spořilov 
o Zhotovení poměrně mohutných dřevěných pergol pro případné 

venkovní sušení prádla v nejstarší části sídliště bylo zdůvodněno 
obranou proti vandalismu (subtilnější provedení by nemuselo „obstát“).  

 
Během diskuze se občané vyjádřili i k dalším problémům, které se týkají celého území 
města.  
Zúčastnění byli dále seznámeni s metodikou Národní sítě zdravých měst ČR, ing. Šnorbert 
vysvětlil základní principy komunitního a strategického plánování, kterých se občané města 
mohou zúčastnit a aktivně se na nich podílet.  
Z diskuze vyplynulo, že by občané měli zájem setkat se u dalšího kulatého stolu na téma 
separace odpadů ve městě.  

 
V Jilemnici dne 20. března 2007 
Zapsala: Petra Therová 


